
 ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu: 27  

Datum zasedání: 27. 5. 2020  

Přítomni: Bauerová, Bernatík, Braciníková, Buryová, Franěk, Chmielová, Majerová, 

Šimáková, Škrabal, Verner  

Omluveni: Turečková  

Hosté: Stavárek, Suchánek, Šperka, Šromková  

  

Program:   

1. Úvod, schválení programu  

2. Rozpočet SU OPF na rok 2020  

3. II. kolo přijímacího řízení do bakalářských studijních programů v prezenční a 

kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

5. Doplnění Podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v 

prezenční formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

6. Různé  

   

1. Úvod, schválení programu  

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty, vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas, žádný další bod programu nebyl navržen.   

 

 

Hlasování  

    

Pro: 10  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

  

  

2. Rozpočet SU OPF na rok 2020  

Prof. Stavárek představil předložený dokument. Příspěvek pro SU OPF meziročně poklesl, což 

je způsobeno zejména sankcí 3,8 mil. Kč, kterou musí fakulta uhradit v roce 2020, z důvodu 

„nedobrání“ 68 studentů přijatých do 1. ročníku studia v roce 2019. Na základě této sankce 

rozpočet pro OPF SU poklesne v celkové částce o 1,2 mil. Kč, a dostalo se nám ujištění pana 

rektora, že tato sankce je jednorázová a již se nebude přelévat do roku 2021. Další negativní 

vliv na rozpočet má dopad koronavirové pandemie, a to na výnosy z kolejného, či z vzdělávací 

činnosti zahraničních studentů, které podstatně poklesly.   

  

Na základě výše uvedených poklesů byl zahájen proces tvorby úspor, z největší části ve 

mzdových nákladech (snížení rezerv na čerpání dovolené, na vyplácení pololetních a 



mimořádných odměn). Nadále však budou vypláceny odměny, které jsou stanoveny ve směrnici 

děkana.   

 

Dále předseda Komise pro hospodářské záležitosti Ing. Verner informoval přítomné, že 

předložený dokument komise prostudovala. Otázky byly řešeny s paní tajemnicí a Ing. 

Kazíkovou, byly okomentovány a došlo k požadovaným úpravám. Senátorům byl posléze tento 

dokument poslán s již upravenými čísly. Za hospodářskou komisi nebylo shledáno nic, co by 

mělo bránit schválení dokumentu.   

  

Dr. Majerová vyzvala k diskuzi. Vzhledem k tomu, že se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala 

k hlasování o schválení Rozpočtu SU OPF na rok 2020.  

  

  

Hlasování      

Pro: 10  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

  

  

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet SU OPF na rok 2020.  

  

  

3. II. kolo přijímacího řízení do bakalářských studijních programů v prezenční a 

kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

  

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů v 

prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

  

Děkan prof. Stavárek uvedl, že problematický je obor Veřejná ekonomika a správa, jehož 

akreditace končí 31. 7. 2020, což zasahuje do období, kdy bude probíhat druhé kolo přijímacího 

řízení. Ačkoliv byla podána žádost o novou akreditaci tohoto programu v předstihu, stále 

k akreditačnímu procesu ze strany NAÚ nedošlo. Po mnoha urgencích bylo předsedou 

Národního akreditačního úřadu přislíbeno, že by se měl materiál dostat na jednání NAÚ 21. 6. 

2020. V dobíhajícím studijním oboru Veřejná ekonomika a správa již však nemůžeme přijímat 

studenty na základě druhého kola PŘ, ale také ani studenty nového programu stejného 

zaměření, což snižuje možnost přijetí vyššího počtu budoucích studentů. Proto se vedení OPF 

dohodlo, že body 3 a 4 budou z jednání AS SU OPF staženy. Vzhledem k situaci, a na základě 

vývoje ze strany NAÚ, budou během června připraveny podmínky 2. kola přijímacího řízení, 

které by mohlo být spuštěno na začátku července.   

  

Dr. Majerová poděkovala za vysvětlení celé situace, a dodala, že body 3 a 4 jsou staženy 

z jednání a budou předloženy na příštím zasedání senátu.   

  

  

5. Doplnění Podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v 

prezenční formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021  

  

Děkan prof. Stavárek uvedl, že na základě situace související s Covid-19 byly výše uvedené 

podmínky doplněny o dva body. První bod se týká studentů, kteří splnili podmínky přijímacího 



řízení, ale z výše uvedených důvodů se nemohli zapsat ke studiu. Toto doplnění umožňujeme, 

aby studenti nemuseli v tomto případě znovu vykonávat přijímací zkoušky. Druhým bodem je 

umožnění podmíněného zapsání ke studiu, kdy student musí nejpozději 45 dnů od začátku 

akademického roku (tj. do 15.10.2020) předložit úředně ověřenou kopii diplomu o dosaženém 

vzdělání (Bc. nebo Nmg.).   

  

Proděkan doc. Suchánek doplnil, že předložené doplnění bylo konzultováno s Mgr. Březinovou 

a z právního hlediska je v pořádku.   

  

Následně vyzvala předsedkyně senátu k dotazům a k hlasování.  

  

  

Hlasování      

Pro: 10  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

  

  

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Doplnění Podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v prezenční formě 

studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021.  

  

  

6. Různé  

  

1) Ing. Bauerová vznesla dotaz na proděkana doc. Suchánka, týkající se předmětové ankety, 

kdy doktorandi nemají stále přístup k jejím výsledkům, a požadavek přístupu byl již v minulosti 

vznesen.   

  

Doc. Suchánek odpověděl, že tento problém se řeší od října loňského roku. Bylo přislíbeno z 

MU, že dojde k přeprogramování našich požadavků na realizaci ankety, ale stále to nebylo 

realizováno, protože tato problematika nepatří k jejím prioritám. Trváme na vyřízení našeho 

požadavku a doufáme, že pro příští semestr již bude vše vyřešeno.   

   

Ing. Bauerová se poté dotázala, zda místo doktorandů reagují na připomínky studentů garanti 

předmětu.  

  

Doc. Suchánek odvětil, že garant předmětu má k těmto informacím přístup a je jeho povinností 

odpovídat na reakce studentů.  

  

Vzhledem k tomu, že další dotazy ani náměty ze strany členů AS nezazněly, bylo zasedání 

ukončeno.   

  

Příští zasedání AS SU OPF se bude konat dne 24. 6. 2020 v 13:00 hod v altánku, v případě 

nepříznivého počasí v místnosti A308.  

  

  

Za správnost:   

Ing. Ingrid Majerová, Dr.   

  



Zapsala:   

Ing. Lucie Bínová  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 27. 5. 2020  
  

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet SU OPF na rok 2020.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Doplnění Podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v prezenční 

formě studia SU OPF pro akademický rok 2020/2021.  

  

  

  

  

Ing. Ingrid Majerová, Dr.   

předsedkyně AS SU OPF  

  

   

 


